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De Randweg, wat vinden de bewoners er eigenlijk zelf van? 
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1 Inleiding  
 
Zonder onderzoek geen recht van spreken. 
Bij de SP kwamen bewoners aankloppen die vertelden dat er plannen waren voor een 
randweg en dat ze daar helemaal niet blij mee waren. Dit was voor de SP reden om 
eens te gaan polsen bij de bewoners aan de Rapenburg wat zij van deze randweg 
vonden. Want, zonder onderzoek geen recht van spreken. Als wij ergens een mening 
over vormen, vinden wij het vooral belangrijk wat de inwoners/bewoners er zelf van 
vinden.  

We kregen de indruk dat tegenstanders 
van deze randweg niet gehoord werden, 
en dat we dat niet zo gek vinden omdat die 
rondweg/landbouwweg/randweg (heeft 3 
namen gehad in de loop van de tijd) al 
jaren de wens is tijdens de 
dorpsraadvergaderingen. Het leek of 
iedereen in het dorp de randweg wilde.  
 
 

 
Nadat bij ons bekend was dat er ook tegenstanders waren hebben wij meerdere 
keren in debatten, commissievergaderingen en raadsvergaderingen er bij 
verschillende wethouders van de gemeente Hulst op aangedrongen om toch eens 
met de bewoners die bezwaren hadden tegen deze randweg, te gaan praten. Tot het 
begin van dit jaar is dat nooit gebeurd. Momenteel vinden er met slechts enkele 
bewoners gesprekken plaats.  
Bovenstaande was voor ons aanleiding om verspreid over verschillende avonden 
huis-aan-huis aan te bellen bij alle bewoners van Rapenburg. 
 

2 Geschiedenis 
 
In 1936 is de gemeente Vogelwaarde gevormd door samenvoeging van de dorpen 
Boschkapelle, Hengstdijk, Ossenisse en Stoppeldijk (of Rapenburg). De dorpen 
Boschkapelle en Stoppeldijk werden in 1970 samengevoegd tot het dorp 
Vogelwaarde, de gemeente Vogelwaarde ging toen op in de gemeente Hontenisse.  

In 2002 is er een dorpsschouw, bewonersavond en jeugdenquête gehouden onder 
de dorpsbewoners, onder andere over verkeersveiligheid. Men kwam voor wat betreft 
Rapenburg tot onderstaande conclusie: 
Uit de dorpsschouw, de eerste bewonersavond en de jeugdenquête: Aan het 
Rapenburg is sprake van te veel (vracht)verkeer, te hoge snelheden over een te 
smalle weg en geluidsoverlast door het verkeer. Bewoners benadrukken dat de 
vrachtwagens van Kerckhaert in mindere mate, maar dat vooral het doorgaande 
verkeer de overlastveroorzaker is.   
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Een telling tussen 6.30 en 9.00 uur, uitgevoerd door een inwoner, leverde het 
resultaat op van 1.000 auto's die Rapenburg die ochtend passeerden.  
 

 
 
In 2003 is een verkeersenquête gehouden onder de bewoners van Vogelwaarde over 
de verkeersveiligheid in Vogelwaarde. Volgens de dorpsraad heeft het dorp al 
jarenlang last van verkeersoverlast. De Bossestraat en Rapenburg zijn uitschieters. 
Na het stoppen van de veerdienst is de overlast alleen nog maar groter geworden. 
Veel verkeer uit Kloosterzande rijdt via Vogelwaarde naar de Westerscheldetunnel bij 
Terneuzen. 

Door bestuurswisselingen binnen de dorpsraad is het ons helaas niet gelukt de 
uitslag van deze enquête boven water te krijgen, we hebben wel begrepen dat de 
bewoners van Vogelwaarde unaniem van mening waren dat er iets moest gebeuren 
aan de overlast in deze straat. 
 
Hoge snelheden, parkeerproblemen, te hard rijdend zwaar vrachtverkeer, schade 
door trillingen, gevaar voor fietsers op de rijbaan. Als oplossingen zijn aangedragen 
snelheidsbeperkende maatregelen, slalom met plantenbakken ruim voor de 
bebouwde kom (zoals in Sas van Gent), een bord “U rijdt te hard”, een oog of 
verkeersdruppel zoals in Terhole, een dertig kilometer gebied, het aanbrengen en 
onderhouden van belijning op het wegdek, het plaatsen van bomen en paaltjes als  
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afbakening tussen rijbaan en parkeerstroken, het houden van snelheidscontroles. 
Om de trillingen uit het wegdek te halen moeten de rioolputten gelijk worden gelegd 
met het wegdek, moet tijdig het wegdek onderhouden worden en moet binnen de 
bebouwde kom fluisterasfalt worden gebruikt. De bewoners hebben overigens een 
sterke afkeer van verkeersdrempels en verhogingen. Deze verkeersremmers zorgen 
immers ook weer voor overlast. 
 
In 2004 krijgen alle wijk- en dorpsraden in de gemeente Hulst 10.000 euro, te 
besteden in hun eigen kern. Een wensenlijst moet aan het bedrag ten grondslag 
liggen. De dorpsraad Vogelwaarde wil het gehele bedrag spenderen aan 
verkeersveiligheid. Voor de bewoners van Vogelwaarde vormt het intensieve verkeer 
dat vaak met hoge snelheid door de Schoolstraat, Bossestraat en Rapenburg rijdt 
een belangrijke factor in de woonbeleving. Zij klagen al jaren over geluidsoverlast en 
trillingen. Daarnaast zijn ze bezorgd om de veiligheid van fietsers, voetgangers en 
automobilisten. De dorpsraad heeft in totaal twaalf wensen op papier gezet voor de 
besteding van de 10.000 euro.  
Het gaat om het plaatsen van verkeersborden op diverse plaatsen, nieuwe belijning 
op het wegdek, meer wegversmallingen met voorrangsregeling, een hekwerk bij de 
kinderspeelplaats aan de Wilgenstraat en de reparatie van ongelijke rioolputten, 
mocht er nog geld over zijn. 

Ook in 2004 koopt de gemeente Hulst een stuk grond van Kerckhaert, dat eigenlijk 
bedoeld was om het bedrijf uit te breiden. Het gaat om 1.8 hectare dat nu als 
wandelbos wordt ingericht. De gemeente koopt tevens het terrein tussen Rapenburg 
en de nieuwbouw voor de inrichting als parkeerterrein. Het nieuwe parkeerterrein 
wordt tevens betrokken bij het veiliger maken van Rapenburg. Kerckhaert koopt 1,8 
hectare op bedrijventerrein Hogeweg. 
 
Uit snelheidsmetingen in 2005 op Rapenburg blijkt dat de maximum snelheid op 
Rapenburg consequent overschreden wordt. 
De problemen gaan alleen maar toenemen als door het verkeersveiligheidsproject De 
Ruit de twee toegangswegen de Schoolstraat en de Drie Gezustersdijk vanaf de N61 
richting Vogelwaarde worden afgesloten. Dan krijgt Rapenburg nog meer verkeer te 
verwerken. De firma Kerckhaert heeft alle vergunningen binnen voor de verbouwing 
en de gedeeltelijke nieuwbouw van de hoefijzerfabriek in Vogelwaarde. Kerckhaert 
heeft bijna drie jaar op groen licht van de gemeente Hulst moeten wachten. 

Er zijn 6 verkeersremmers gerealiseerd (mede 
dankzij de 10.000 euro van de gemeente Hulst voor 
de dorpsraad) die helaas uitnodigen tot ‘spookrijden’ 
en een tractor heeft een gevel aan Rapenburg vol 
geramd tijdens een uitwijkmanoeuvre voor een 
tegenligger bij een van die verkeersremmers. 
Behalve pamfletten hebben de bewoners 
spandoeken gemaakt.  
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Verder wordt transportbedrijven uit Kloosterzande gevraagd om met hun 
vrachtwagens via de provinciale wegen N60 en N61 te rijden zodat Rapenburg 
gemeden wordt. Tenslotte gaat er ook een brief naar Connexxion. Bussen van dit 
vervoersbedrijf rijden namelijk vaak met flinke snelheid over Rapenburg.  
 

3 De Feiten 
 

- Aantal woningen 43 oneven zijde; 42 even zijde 
- Aantal bedrijven 4 even zijde; 2 oneven zijde 
- Subsidie landbouwroute: De Europese Unie en de Provincie Zeeland willen 

stimuleren dat landbouwverkeer en fietsers van elkaar gescheiden worden en 
daar zijn diverse subsidiemogelijkheden voor.  

- Aan de Rapenburg is hoefijzerfabriek Royal Kerckhaert Horseshoe BV 
gevestigd. Het bedrijf heeft de wens om uit te breiden op de huidige locatie. 
De hoefijzerfabriek is sterk lokaal verankerd en biedt werkgelegenheid voor 
het dorp Vogelwaarde en voor de regio 

- Raadsvoorstel (zie bijlage) 
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4 Het onderzoek 
 
Langs de deuren 
Verspreid over 5 dagen is de SP op onderzoek gegaan, huis aan huis aangebeld, 
steeds bij mensen die we de voorgaande keren niet  hebben gesproken. Bij  die 
mensen die we niet thuis troffen hebben we een briefje in de bus gestoken waarin we 
gevraagd hebben of de bewoners contact wilden zoeken met ons. Uiteindelijk hebben 
we 50 bewoners en alle aan de Rapenburg gevestigde detailhandelaren gesproken. 
Tijdens ons onderzoek bleek ons dat mensen heel graag over deze randweg wilden 
praten. 

 
 
Het leeft 
Zoals al eerder  gezegd  wilden de bewoners graag met ons praten, we zijn door 
meerdere mensen gezellig op de koffie gevraagd, ze wilden ons van hun uitzicht laten 
genieten en we hebben met bewoners een wandelingetje gemaakt langs de voor hen 
belangrijke plekken in hun straat. 
Wat ons opviel is dat ook de mensen die uitgesproken voorstander van de randweg 
zijn, vinden dat er in ieder geval rekening gehouden dient te worden met de bezwaren 
van de mensen waar de randweg het dichtst bij komt. 
Mensen in Vogelwaarde hebben niet aangegeven dat ze last ondervinden van 
Kerckheart, sterker nog, ze vinden het een belangrijke werkgever op Vogelwaarde. 
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4.1 Bewoners 
Hieronder ziet u de uitslag van de enquête die we gehouden hebben onder de 
bewoners van Rapenburg. We hebben in totaal 50 bewoners en alle detailhandelaren 
op Rapenburg gesproken. Daarmee is dit onderzoek representatief. 
 
De kopjes rammelen op tafel  . . .  
De reacties waren heel uiteenlopend: 
Liever gisteren dan vandaag 
Er lopen hier iedere dag hertjes 
Scheuren in de gevels 
Er wordt niet naar de bewoners geluisterd 
Vooral de beerwagens veroorzaken trillingen 
Hard rijden vooral ’s ochtends en ’s avonds door werkvolk 
Ik ga verhuizen als de randweg er komt 
De kopjes rammelen hier op tafel 
Handhaven zou ook al veel helpen 
Voor scholieren wordt de Rapenburg veiliger 
30 km zone is ook een oplossing 
We hebben de porseleinen waterbakjes, die rammelen tegen de radiatoren 
Nu alleen drukte aan de voorkant, straks drukte aan de voor- en achterkant 
Veiligheid voor de scholieren die de randweg straks moeten oversteken 
Het is hier Natura 2000 gebied 
Straks minder voorbijgangers die iets komen kopen 
Het is beter voor het dorp 
Het is hier achter veel te moerassig voor een weg 
Over de enquête van de dorpsraad: ik vind het raar dat mensen achter in de 
Bossestraat ook mochten bepalen hoe Rapenburg er uit gaat zien 

 
  

0

5

10

15

20

25

30

35

40

45

Bedrijven
Bewoners

Even nrs
Oneven nrs

Niet gereageerd Voor rondweg Tegen rondweg



 

9 

4.2 Bedrijven 
De bedrijven aan Rapenburg zijn het er over eens dat het voor de bewoners het beste 
is. Wel geven zij aan dat ze minder aanloop zullen hebben van doorgaand 
gemotoriseerd verkeer. Zij geven aan dat het fijn zou zijn wanneer er aan het begin 
van Rapenburg borden geplaatst worden waarop verwezen wordt naar hun vestiging. 
Enerzijds voor leveranciers en anderzijds voor klanten. Slechts 1 ondernemer geeft 
aan dat hij denkt dat het hem veel klanten gaat kosten en is tegen de randweg. 
 

 
 

5  Conclusies 
 
Het probleem van verkeersoverlast op Rapenburg speelt al heel erg lang. Je zou 
verwachten dat met het verdwijnen van de bootverbinding Kruiningen-Perkpolder, de 
overlast zou verminderen.  
De bewoners vertelden ons dat het verkeer is veranderd, het verkeer is toegenomen, 
het vrachtverkeer en de landbouwmachines zijn veel zwaarder geworden. 
 
De aangelegde 6 verkeersremmers bleken geen oplossing, bewoners geven aan dat 
deze de verkeersveiligheid niet hebben verhoogd.  
Met name zwaar vrachtverkeer en het aantal landbouwvoertuigen zijn alleen maar 
toegenomen. De klachten gaan voornamelijk over lawaai, stank, gedreun en getril 
door vrachtwagens en landbouwverkeer en over hardrijders, vooral in de avond en ’s 
nachts. 
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De meeste bewoners op Rapenburg zijn het er over eens dat er een oplossing moet 
komen voor de verkeersoverlast. 
We hebben aan de bewoners gevraagd wat zij vinden van de randweg als oplossing 
voor de ervaren overlast. Van alle bewoners die meegewerkt hebben aan ons 
onderzoek is ongeveer 3 op de 4 bewoners voor de randweg als oplossing voor de 
problematiek.  
De meeste tegenstanders wonen aan het begin en aan het eind van de Rapenburg 
op de even nummers. Dat zijn dus over het algemeen die bewoners die de randweg 
achter hun achtertuin gaan krijgen.  
De voorstanders hebben wel begrip voor deze bewoners en vinden dat bij de aanleg 
van de randweg wel rekening met hen gehouden dient te worden. Ze vinden echter 
dat dit de aanleg van de randweg niet in de weg mag staan. 
 
Een van de bedrijven geeft aan bang te zijn klandizie te verliezen door de aanleg van 
de randweg, de overige bedrijven geven aan dat het beter is voor het dorp en dat 
bewegwijzering naar hun bedrijf aan het begin en het eind van Rapenburg ernstig op 
prijs zou worden gesteld, met name voor mogelijke klanten en leveranciers. 
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6 Aanbevelingen 
 
Het plan van het college voor de plaats van de randweg ligt grotendeels vast. Het is 
echter nog niet in beton gegoten.  
Ons advies is aan het college en aan de mensen met bezwaren tegen de randweg, 
om met elkaar in gesprek te gaan en om waar mogelijk tot overeenstemming te 
komen.  
Ons advies aan het college is ook om serieus werk te maken van de oplossingen 
waar de bewoners zelf mee komen, denk aan beplanting, geluiddempende 
maatregelen en eventueel verplaatsingen van het tracé. 
De SP adviseert het college om voor de aanleg van het tracé rekening te houden met 
de route van scholieren die veilig op de fiets van en naar school moeten kunnen 
gaan. 
De SP vindt dat het een taak is van het college dat ook na de aanleg van de randweg 
de bewoners van de Rapenburg nog in harmonie met elkaar kunnen samenleven.  
De SP adviseert het college om naast de investering in de randweg ook te investeren 
in de samenhang tussen de bewoners. 
En tot slot wil de SP het college adviseren om tijdens het traject de tegenstanders van 
de randweg in ieder geval weer het gevoel te geven dat er serieus naar hen geluisterd 
is. 
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7 Stand van zaken 
 
Op dit moment is de subsidie rond. Zoals we in de krantenartikelen hebben kunnen 
lezen bedragen de kosten van deze route €2.341.468,73. De kosten van het project 
bestaan uit kosten voor de grondverwerving, realisatiekosten en voorbereiding en 
toezicht. 
Hiervan wordt € 1.170.734,36 bekostigd uit een EU-bijdrage en € 1.170.734,37 uit 
een cofinancieringsbijdrage van de gemeente Hulst.  
De gemeenteraad heeft het voorstel van het college om een investeringskrediet 
beschikbaar te stellen voor de aanleg van de landbouwweg Vogelwaarde 
goedgekeurd en de daarmee gepaard gaande begrotingswijziging goedgekeurd. 
 
Het laatste nieuws is dat de procedure tot wijziging van het bestemmingsplan 
vooralsnog loopt tot ongeveer juli 2020.  
Grondverwerving en bouwvoorbereidingen kunnen daarna pas beginnen. Deze 
planning lijkt nog vrij optimistisch. 
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Colofon: 
Onderzoek en tekst door de SP afdeling Hulst 
 
Met dank aan:  
De vrijwilligers van de SP die huis-aan-huis zijn gegaan 
De bewoners van Rapenburg die zo bereidwillig hebben meegewerkt aan de enquête  
De enthousiaste medewerkers van Drukkerij De Leest 
 
Fotografie: Ger van Unen 
Vormgeving: Marja Snoeren 
 



 

SP Afdeling Hulst 
www.hulst.sp.nl 
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